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Kdy jste si poprvé uvědomil, že špatně slyšíte? 
Jak jste se cítil?
Na svůj vůbec první okamžik, kdy jsem si uvědomil, že špatně 
slyším si vlastně moc dobře nepamatuji. Moje sluchová vada byla 
zjištěna až ve čtyřech letech, kdy jsem nastoupil do mateřské školky a musel jsem 
nosit sluchadla.

Matně si jen vzpomínám, kdy jsem poprvé seděl v první třídě ve školní lavici a měl na sobě zesilovací 
přístroj. Nejspíše tam přišlo první uvědomění nějaké odlišnosti od ostatních dětí. Byl jsem samozřejmě 
ještě malé dítě, tedy přijetí handicapu bylo pro mě v tomto ohledu jednodušší.

Jaká byla vaše cesta ke kochleárnímu implantátu a co rozhodlo, že jste do toho šli?
O kochleárním implantátů jsem se poprvé dozvěděl až během studia na vysoké škole. Byť se má slu-
chová vada s přibývajícími roky neustále zhoršovala a výrazně mě začala omezovat i ve společenském 
životě, dlouho jsem se kochleární implantaci bránil. Možná jsem měl jen přirozený strach ze změny, 
nebo jsem jen nemohl přijmout fakt, že přestávám slyšet. Každopádně v mém rozhodnutí podstoupit 
kochleární implantaci mi pomohla především má přítelkyně, která je také uživatelkou KI a byla mi ve 
všem oporou.

Jaký byl váš život před kochleární implantací a co se s KI změnilo? 
Jak jsem psal již výše, život před KI jsem měl v posledních letech velmi společensky omezený. Nevyhle-
dával jsem společnost a uzavíral se sám do sebe. Nevěřil jsem si v komunikaci a spoléhal jsem hlavně 
na odezírání. V televizi jsem si musel pouštět skryté titulky a telefonovat jsem zvládl pouze s rodiči, 
jiným lidem jsem stěží rozuměl.

Po KI a následné rehabilitaci, která byla velmi rychlá se všechno změnilo. Komunikace ve společnosti 
pro mě byla najednou o poznání snazší, telefonáty mi již přestaly činit postupně potíže a dnes jsem již 
schopen koukat na televizi či sledovat dabované filmy bez skrytých titulků.

Jaký je poslech s kochleárním implantátem? Co díky KI můžete dělat?
Částečně jsem na tuhle otázku odpověděl již výše. Ale kupříkladu,pokud bych měl být přesnější, tak se 
mi zdají zvuky s KI daleko ostřejší a přesnější. Řeč je pro mě o tolik srozumitelnější a zřetelnější. Dokážu 
rozlišit zvuky ve městě, které se mi dříve se sluchadly zdály jako jeden velký guláš.

Uvědomuji si, že díky KI mohu dnes vlastně také učit děti ve škole a především rozumět mé dceři. To 
jsou pro mě asi největší "benefity", které by bez KI nebyly možné.

Co byste vzkázal dalším, kteří nad kochleární implantací uvažují?
Všem, kteří uvažují o kochleární implantaci, bych chtěl vzkázat, ať se svým rozhodnutím dlouho neotá-
lejí. Čím dřív, tím líp a hlavně, kochleární implantací člověk se sluchovým postižením nemá co ztratit, ba 
naopak, může jen získat.

Pokud má někdo obavy ze samotného operačního zákroku, tak vůbec nejsou na místě. Operační zá-
krok provádí doktoři s mnohaletými zkušenostmi a jsou to opravdoví profíci ve svém oboru.

Haló,
slyšíme se?


